

## CONSELL DE LA ZONA 10 (Cappont i entorns)

Plenari extraordinari realitzat el 19 de maig de 2020, per vídeo conferència, a causa de la pandèmia del COVID19

### Inscripció telemàtica prèvia realitzada per:

Meritxell Feliu; Javier Casanovas; Sara Cabello; Eva Judit Pinto; Julio Otal; Àngels Pascual; Jordi Salamó; Carme Sabaté; Jaume J. Moll; M<sup>a</sup> Mercè Jornet; Veni Ros; Jordi Porta; Anna Visa; Aurora Roma; Ricard Duran; Maria Roca; Irene Sales; Club Bàsquet Lleida; Fèlix Larrosa; Francesc Mòdol; Elena Ferre; i Ignasi Amor.

El regidor de zona, Ignasi Amor, inicia la sessió plenari del Consell de la zona 10 i dona la benvinguda a les persones en xarxa. A continuació, cedeix l'ús de la paraula a la regidora de Participació, Elena Ferre, qui presenta la nova imatge corporativa dels Consells de Zona de Lleida.

Acte seguit, el regidor de zona i la regidora de participació procedeixen a explicar l'informe/valoració de l'estat de la ciutat arran de la crisi del Coronavirus.

Finalitzada l'exposició dels tres primers punts de l'ordre del dia, es procedeix a donar resposta a les preguntes<sup>1</sup> que Veni Ros; M. Mercè Jornet; Julio Otal; i Jaume J. Moll; havien realitzat, via Internet, en el moment d'omplir el formulari d'inscripció al Plenari del Consell; i, a posteriori, a les que altres persones participants han anat escrivint -en directe- al xat de la vídeo conferència.

Acabat el torn de preguntes, el regidor de zona agraeix l'assistència en xarxa i dona per closa la reunió.

Francesc Mòdol, coordinació tècnica dels Consells de Zona o Barri.  
Lleida, 19 de maig de 2020

---

<sup>1</sup> Veni Ros Abelló: "En un futur quan haguem de reemprendre les activitats que realitzàvem, quines mesures s'estipularan a l'edifici del Centre Cívic (condició, reestructura d'espai, normes d'higiene, aforament...) tenim activitats de més de 30 persones i l'espai que actualment es realitzi és inviable ( biblioteca).

Temporers, l'any passat la regidora de la regidoria de les polítiques per als drets socials, ens va explicar a una reunió que es treballaria el tema per condicionar un espai per al 2020 tenir-los amb les condicions corresponents ( per evitar que dormin al carrer) com està actualment aquest tema?

Neteja de carrers: en quins carrers de Cappont es faran les tasques d'adequació (arreglar jardins netejar ) i la fumigació del mosquit tigre, que actualment està farcit."

M. Mercè Jornet: "1) El dia 2 de març va haver una tempesta a Lleida. Va trencar part de la tanca dels Camps Elisis (Pl. Bores) i uns quants arbres van anar a terra. Actualment la tanca esta igual i amb totes les pedres per allí. Quan es pensa arreglar? Els arbres caiguts s'han retirat tots? Se'n plantaran de nou?

2) En la zona del riu i ara amb el confinament hi ha molta gent passejant i/o fent esport sense guardar les distàncies. Proposem senyalització en llocs visibles recordant que s'ha de guardar la distància de 2 metres

3) Abans del confinament es va dir que l'escola d'adults (Camps Elisis) la traslladaven al barri de La Bordeta. Segueix endavant per al nou curs?

L'associació de veïns no estàvem d'acord, vam demanar una reunió amb la regidora d'educació per parlar sobre el tema. Va arribar el COVID-19 i per tant el confinament i no sabem res del tema. Ningú s'ha posat en contacte amb nosaltres per donar-nos una resposta. Com està actualment el trasllat de l'escola d'adults? i Com esta l'ampliació de l'escola de primària?"

Julio Otal Alonso: "Té prevista la Paeria canviar d'ubicació el petit polígon situat entre el carrer Santa Cecília i el carrer Camí de Picos. Cotxera autobusos de Lleida, Frigorífics i naus industrials? Reubicació a polígons industrials.

La premsa ha parlat de la prolongació del carrer Riu Ebre per a creuar la NII fins a la zona del Mediamarkt, quin termini hi ha de finalització de l'obra?"

Jaume J. Moll: "Està previst alguna modificació del carril bici pel carrer Camí de Picos, doncs és causa de múltiples accidents entre ciclistes i vehicles amb entrada i sortida dels guals? està previst l'asfalt del carrers que donen a la Fira de Lleida? Hi ha prevista més línies de busos pel barri i amb més freqüència de pas?"

## CONSELL DE LA ZONA 10 (Cappont i entorns)

Plenari realitzat el 31 de març de 2021, a la Llar Municipal de Santa Cecília.

### Assisteixen a la reunió:

#### ENTITATS:

Associació Comerciants Cappont; Fibrolleida; Cultural Cappont; Jubilats Cappont; Grup Cultural Garrigues; Grup Municipal Ciutadans; Escola Frederic Godàs; i AMPA Escola Frederic Godàs.

#### PERSONES:

Jordi Cunillera; Carme Fabregat; Josep Torres; Àngels Pons; Jaume Semis; Ariadna Mayoral; Sara Cabello; Manuela Aldabó; Ramon Joan Sans; Ma Carme Mòdol; Ricard Duran; David Melé; Isaac Caballero; Marian Gómez; i Juli Otal.

#### PER L'ADMINISTRACIÓ MUNICIPAL:

El regidor de zona i president del CdZ10, Ignasi Amor; la regidora de Participació i vicepresidenta del CdZ10, Elena Ferre; i de part de la Secretaria Tècnica dels Consell de Zona: Sogues Sendra i Francesc Mòdol.

S'inicia el plenari del Consell de la zona 10 amb la salutació del regidor Ignasi Amor, i de la regidora Elena Ferre, els quals donen la benvinguda als assistents, i manifesten la seua satisfacció per poder fer de nou una assemblea de Consell, presencial.

La regidora Elena Ferre fa un recordatori d'algunes de qüestions tractades en les darreres assemblees plenàries i informa dels temes que inclou l'ordre del dia de la reunió d'avui.

En desenvolupament del segon punt de l'ordre del dia, el regidor Ignasi Amor fa esment a: 1. les dades sanitàries COVID, i la necessitat de seguir actuant amb calma i responsabilitat; 2. la importància que la gent de Cappont sigui acollidora amb les persones que aquest estiu utilitzaran el dispositiu de la campanya de temporers, a la zona firal dels Camps Elisis; 3. que ja s'ha enllestit la reparació de la porta principal d'accés als Camps Elisis; 4. que ja s'ha enderrocat la piscina dels Camps Elisis i que en aquell solar s'ampliaran les instal·lacions de l'Escola Bressol; 5. que l'ajuntament ha aprovat la cessió -als serveis de Salut de la Generalitat- dels terrenys per a la construcció d'un CUAP (Centre d'Urgències d'Atenció Primària); i 6. que s'han detectat incidents a l'entorn de l'Església de Cap Pont, raó per la qual s'ha intensificat el servei de vigilància de la Guàrdia Urbana, de 20.00 a 22.00 h.

### Inici del torn de preguntes i/o propostes:

**Juli Otal**, veí. Comenta que és urgent reparar rajoles del terra de la Plaça de Cappont<sup>1</sup>, perquè hi ha risc que la gent pateixi caigudes. Altrament, demana que es planifiqui la reconversió de la zona industrial del carrer de Santa Cecília, atès que al seu entendre la mobilitat de camions i autobusos són un perill per a infants i nens que van a la Ludoteca i als Camps Elisis.

**Ricard Durán**, veí. Pregunta si hi ha un pla per a gestionar la mobilitat en bici, al barri, i en concret fa referència a la casuística de l'Av. de les Garrigues, car al seu entendre, malgrat que Lleida és "ciutat 30", encara hi ha molt marge de millora.

---

<sup>1</sup> Plaça de Cappont: també coneguda com a Pl. del Paraigües o de Sant Joan de Mata.

Durán constata la necessitat de fer pedagogia dels avantatges de la mobilitat alternativa (bici, patinet...) i opina que per a la pacificació de la mobilitat calen mesures que restringeixin els privilegis actuals de què gaudeixen els automobilistes; entre les mesures que proposa hi ha: fer més carrils bici, i senyalitzar millor els ja existents.

En referència a la qualitat de l'aire a la ciutat, exposa la necessitat que aquelles persones que no disposin dels mitjans tecnològics d'accés a una APP, puguin rebre la informació per canals alternatius.

Respecte a altres qüestions manifesta: 1. que és inapropiat atribuir els desperfectes dels espais públics a la presència de persones pertanyents a col·lectius vulnerables: Durán afirma que principalment la deixadesa i deteriorament dels carrers és provocada pels propis veïns residents; i 2. que la Guàrdia Urbana hauria d'actuar més contra les persones incíviques que consumeixen estupefaents i alcohol a la via pública.

**Ariadna Mayoral i Jaume Semis**, veïns. Exposen que viuen a l'altra banda de la L-11 (zona de la Copa d'Or) i demanen informació sobre quines són les previsions de futur de la Paeria en relació a la mobilitat i el desenvolupament urbanístic d'aquell indret, atès que preveuen que, a curt termini, empitjori la connectivitat d'aquella zona urbana amb el centre.

**Josep Torres**, Cultural de Cappont. Denuncia incivisme i manca de manteniment a les places de Cappont, de Blas Infante, i al parc dels Camps Elisis. Torres fa esment a l'existència de rajoles esquerdades i sòl desnivellat (perill de caigudes), bancs trencats i/o plens d'excrements d'ocells, i presència de brutícia al terra; a més és queixa expressament de les seqüeles de botellots que fan grups de joves a diferents llocs del barri (terra brut, deixalles escampades arreu...), de la inacció de la Guàrdia Urbana a l'hora de fer front a aquests comportaments; i fa explícita la seua preocupació davant el fet que el començament de la temporada de la fruita pugui complicar encara més les coses, per la presència de temporers a la via pública.

En referència a altres actuacions municipals a Cappont, Torres proposa: 1. la col·locació de cartells informatius fomentant el civisme; 2. la senyalització d'espais controlats, on la canalla pugui jugar a la pilota sense causar molèsties o danys als vianants; 3. el repintat de passos de vianants que s'han esborrat a l'Av. de les Garrigues i al carrer Doctora Castells, així com de camins escolars, i carrils bici; 4. revisar punts del barri on els arbres tapen l'enllumenat públic (posa com a exemple, que -segons afirma- enguany no s'haurien esporgat els arbres del C/ Doctora Castells); i 5. identificar amb un marcatge de Paeria les planxes d'acer que es posen al terra per a tapar els forats d'obra, perquè sembla ser que hi ha ferrovellers que les roben per a vendre-se-les.

**Carme Fabregat**, Fibrolleida. Subscriu una intervenció anterior en què es demanava mecanismes d'informació sobre la qualitat de l'aire, en benefici de la gent que pateix al·lèrgies i sensibilitat química.

Quant a altres temes Fabregat fa esment: 1. que hi ha manca de manteniment del mobiliari urbà a les places del barri i als Camps Elisis; 2. que hi ha diverses zones de Cappont amb un enllumenat insuficient, en part a causa que hi ha arbres que esmorteixen la lluminària dels fanals; 3. que caldria reforçar la seguretat atès que darrerament hi ha hagut robatoris i altercats al carrer, que no es respecten els protocols anti COVID a la via pública, i en previsió que l'increment d'activitat al carrer arran de la celebració del Ramadà i de l'arribada de temporers, pugui agreujar la situació; 4. que cal garantir les condicions generals de convivència i de seguretat perquè els Camps Elisis siguin un espai de gaudi per a tota la ciutadania; 5. que,

atesa la proliferació de patinets, caldrà fer pedagogia (educació vial); i 6. que l'Institut de Cappont (vora l'Escola F. Godàs) ha de ser una prioritat.

Sobre la manera com apoderar el jovent en la recuperació i conservació dels espais del barri, Fabregat parla de la conveniència de realitzar activitats on ells siguin participants i protagonistes, de tal manera que acabin esdevenint agents actius contra l'incivisme.

**Sara Cabello**, veïna. Sara Cabello, veïna. Expressa la seva preocupació per l'incivisme; quant a la manera com fer-hi front, afirma que la solució no passa només per posar sancions, sinó que cal pedagogia sobre el tema. Com a exemple comenta la desídia dels propietaris de gossos que no recullen les deposicions de les seues mascotes.

Altrament, Cabello, sobre les queixes exposades de reunions d'adolescents i/o joves -a llocs públics-, demana comprensió i proposa la creació d'una zona de trobada adaptada a les particularitats d'aquest col·lectiu, que, al seu entendre, ha patit de manera especialment dura els efectes socials de la pandèmia; i sobre el tema dels temporers manifesta no entendre les raons per les quals els empresaris del camp, com a demandants de la mà d'obra dels temporers, no contribueixen en major mesura a fer-se càrrec de facilitar-los els serveis d'allotjament i d'atenció, fet aquest que -segons la seua opinió- agreuja el problema de l'ocupació d'espais urbans, on viure-hi de manera precària.

Finalment, Cabello comparteix la queixa que s'ha fet en el sentit que hi ha manca d'intensitat lumínica a molts carrers interiors del barri.

**Marian Gómez**, veïna. En la línia de palesar preocupació per les actituds incíviques, fa esment: 1. que no hi ha prou llum a l'interior del bosc urbà del barri, per la qual cosa passejar-hi quan és fosc genera inseguretat; i 2. que no és admissible que els llocs de joc dels infants estiguin bruts de llaunes i ampolles de vidre dels joves que hi han anat a fer un botellot.

Com a proposta de regeneració d'un espai urbà, Gómez demana: 1. fer una actuació al parc que hi ha al tram central de Doctora Castells, davant de l'Escola F. Godàs; el motiu perquè es proposa una intervenció urbanística té a veure amb el fet que el terra quan està sec és molt sorrenc i polsós, però que quan plou no s'hi pot caminar perquè s'enfanga, raó per la qual suggereix que s'implementi una solució que sigui pràctica i agradable per a la gent que vagi a fer ús d'aquell lloc; i 2. que entre la zona del parc abans esmentat i els edificis adjacents, s'eixampli la vorera actual, molt estreta.

**Isaac Caballero**, Grup Municipal Ciutadans. Constata que el Parlament de Catalunya, a juliol de 2016, va aprovar la construcció d'un Institut a Cappont, i, com aquesta obra encara no s'ha fet, demana a l'ajuntament que reclami el compliment de l'esmentat acord.

**Jordi Cunillera**, president de l'associació Comerç de Cappont. Es queixa que no s'ha explicat prou bé a la ciutadania el projecte Ciutat 30 i els motius de la seua posada en marxa. També en matèria de mobilitat, Cunillera reclama que es faci complir la normativa de seguretat vial a les persones que circulen en patinet elèctric, ginys mòbils que -al seu entendre- haurien d'anar identificats amb una matrícula.

Finalment, el representant del Comerç de Cappont posa en dubte que, a Lleida, s'estigui aplicant correctament la normativa que estableix el grau de llum òptima que hi hauria d'haver a cada carrer; demana que es treballi el civisme des de la conscienciació ciutadana; i reivindica un model de policia local de proximitat que possibiliti aturar l'incivisme i la proliferació de botellots als espais públics.

**Jaume Semis**, veí. Afirma que cal potenciar la Ciutat 30, i reivindica que l'Av. de Barcelona (L11) no ha de ser un eix que separi, sinó un vial que uneixi i vertebrï la ciutat a banda i banda. Quant al desenvolupament del comerç a l'entorn de l'Av. de Barcelona, Semis afirma que cal

aturar la implantació de grans cadenes majoristes i apostar més pel comerç local i de proximitat.

En referència als efectes de la pandèmia en el jovent, Semis diu entendre que aquest vulgui esbargir-se, però està en contra que ho faci transgredint la normativa vigent, la que tothom ha de respectar tingui l'edat que tingui; per aquest motiu, reclama que la Paeria faci quelcom més que difondre recomanacions, ja que al seu entendre, si no hi ha una presència policial efectiva el problema no es resoldrà.

Relatiu a l'acollida de temporers durant el període de recollida de la fruita, Semis pregunta si la Paeria ha previst alguna mena d'acord amb sindicats com ASAJA o Unió de Pagesos.

En relació a les intervencions realitzades anteriorment, el regidor de zona respon: 1. que traslladarà a urbanisme la petició de substituir rajoles trencades de les places de Cappont i Blas Infante, i de la manca d'intensitat de la lluminària en alguns indrets concrets de la zona, així com a Medi Ambient el tema de la poda d'arbres i el de les deposicions de coloms; 2. que per a petites queixes a la Paeria, resulta molt útil l'aplicació -per a telèfons mòbils- APPUNTA; 3. que farà la consulta sobre la previsió de futur de l'actual zona d'activitat industrial del tram final del carrer de Santa Cecília; 4. que la implementació efectiva del projecte Lleida ciutat 30 necessitarà temps i fer molta pedagogia; 5. que la utilització de ginys de mobilitat personal serà cada vegada més gran, i que des de la Paeria es fomentarà un canvi de paradigma, i que en aquest context, caldrà fer entendre a tothom que amb la zona 30, els conductors de bicicletes i patinets tenen els mateixos drets i obligacions que els automobilistes; 6. que caldrà observar les conseqüències pràctiques de l'aplicació del projecte Lleida ciutat 30, a l'hora de preveure on s'han de fer nous carrils bici; 7. que hom trametrà a les persones assistents el protocol relatiu a la contaminació de l'aire a la nostra ciutat; 8. que hi ha previsió de construcció de nous habitatges a l'entorn de la L11, zona de Copa d'Or, i que en allò referent a la implantació de nou comerç en aquella zona, és partidari de potenciar teixit comercial de proximitat; 9. que hi ha prevista una acció de sensibilització a favor del civisme, consistent en visitar aquells indrets on solen haver-hi trobades de joves per a fer botellots, i que en el moments actuals el model de la Guàrdia Urbana aposta per prioritzar la mobilitat efectiva dels seus agents arreu de la ciutat, i no per una distribució estàtica d'efectius barri a barri; 10. que com a estratègia de sensibilització cívica i de prevenció per a la conservació dels espais públics, s'ha demostrat l'efectivitat de projectes en què participin els propis usuaris i/o veïns dels llocs a protegir; 10. que enguany hi haurà la figura del coordinador de la campanya agrària i que (en col·laboració amb altres pobles del Segrià) s'oferirà un millor servei d'atenció a les persones que vinguin a treballar a la recollida de la fruita, i que a partir de 2022 hom preveu que tot anirà encara millor mercès a la posada en funcionament del nou alberg municipal, la qual cosa comportarà una menor presència de gent dormint al carrer; 11. que el govern municipal preveu una distribució més equitativa dels serveis socials a la ciutat, evitant que tots estiguin centralitzats en una mateixa zona del Centre Històric; 12. que la Paeria farà el seguiment del projecte de construcció del CUAP<sup>2</sup> i de la construcció de l'Institut en els terrenys que en el seu dia la Paeria va posar a disposició de la Generalitat.

Per la seva banda, la regidora de Participació, Elena Ferre, afegeix: 1. que l'operatiu d'atenció als temporers començarà la segona quinzena de maig, que aquest s'ha reforçat<sup>3</sup> respecte anys

---

<sup>2</sup> Centre d'Urgències d'Atenció Primària.

<sup>3</sup> Incorporarà quatre mediadors, dos agents de suport i un tècnic jurídic que ajudarà els usuaris amb les qüestions legals.

anteriors, que l'àmbit de Serveis Socials, va informar que en aquesta campanya es faria un cribatge massiu de la Covid-19 als treballadors agrícoles i que també s'anirien ampliant els punts de vacunació; 2. que, en l'àmbit del civisme, la Comissió de Seguretat municipal, ha traslladat quines són les accions i els objectius en matèria de foment de la convivència que s'hauran de complir durant el trienni 2021-2023, de conformitat amb les actuacions que van sorgir durant l'Àgora per la Convivència de Lleida; 3. que la regidoria d'Habitatge i Transició Ecològica ha creat una taxa per a la tinença de gossos, amb l'objectiu de poder incrementar les inspeccions de les deposicions i sancionar els propietaris incívics; 4. que hi ha una comissió municipal encarregada d'estudiar i fer el seguiment del projecte de l'Institut de Cappont; i 5. que la Regidoria de Participació i Lluita contra la Corrupció ha endegat projectes de voluntariat entre els quals fa referència a la *Xarxa de Solidaritat Lleida*.

Finalitzada la seua intervenció, la regidora de Participació recorda que qui ho vulgui pot col·laborar amb el Consell de Zona formant part del Grup de Dinamització permanent o d'alguna de les Comissions Temàtiques que s'acabin creant.

Finalitzat el torn de paraules, el president del Consell de la Zona 10, Ignasi Amor, clou la reunió agraint als presents la seva assistència i participació.

Secretaria tècnica dels Consells de Zona.  
Francesc Mòdol  
Lleida, 21 d'abril de 2021

## **CONSELL DE LA ZONA 10 (Cappont i entorns)**

Plenari realitzat el 12 de gener de 2022, al Centre Cívic Cappont.

### **Assisteixen a la reunió:**

#### Entitats, Plataformes i Grups:

AV Cappont; Escola Camps Elisis; Escola Camps Elisis; Serveis Socials Municipals; Escola Frederic Godàs; AMPA Frederic Godàs; Grup Municipal PSC; Club Bàsquet Lleida; Associació “Watani para la Libertad y la Justicia”; Centro Latinoamericano; i Associació Àrea de la Dona.

#### Persones:

LLibert Rexach; Eva Judit Pinto; Jordi Salamó; Veni Ros; Jordi Porta; Anna Visa; Pau Torres; Irene Sales; Marc Prats; Joan Queralt; Isabel Villar; Albert Marsellés; Àngels Antolin; Anna Estrada; Mourad El boudouhi Amar; Wilmer Velasquez; i Maty Diaz.

#### Per l'administració Municipal:

El regidor i president de zona CdZ10, Ignasi Amor; la regidora de Participació i vicepresidenta del CdZ10, Marta Gispert; el Coordinador Tècnic de Participació, Francesc Mòdol; i de part de la Secretaria Tècnica dels Consell de Zona: Sogues Sendra i Glòria Vicens.

S'inicia el plenari del Consell de la zona 10 amb la salutació del regidor Ignasi Amor, i de la regidora de Participació Marta Gispert, els quals donen la benvinguda als assistents.

En desenvolupament del segon punt de l'ordre del dia, el regidor Ignasi Amor fa esment d'algunes de les actuacions realitzades per part de la Paeria com són: les reparacions de la plaça Sant Joan de Mata; més carrils bicis; entre d'altres.

### **Inici del torn de preguntes i/o propostes:**

**Albert Marsellés**, Associació de veïns Cappont. Presenta queixes relacionades amb la zona de Cappont occidental referents a: 1- el manteniment de la zona enjardinada; 2- el que comporta tenir una discoteca dins el casc urbà, en aquest cas, la sala *Manolita* (actuacions incíviques, sorolls fins altes hores, ocupació i mal ús del pàrquing del costat, entre d'altres) i comenta la possibilitat de la intervenció d'una de les branques de la Guardia urbana, la UPO (Unitat Policial Operativa) per fer front amb aquests comportament. Finalitza la seva intervenció demanant afegir bandes rugoses o passos elevats a la zona universitària i rodalies per tal de disminuir la velocitat dels vehicles.

**Jordi Porta**, director de l'escola Camps Elisis. Parla sobre la necessitat de netejar els voltants de l'escola i proposa ampliar el pati temporalment, aprofitant la zona del voltant, fins començar les obres de l'ampliació de l'escola.

**Judith Pinto**, veïna. Reconeix que el col·lectiu més jove està vivint un moment molt complicat però transmet la seva preocupació pels comportament incívics que hi ha a la zona del voltant del bosquet urbà fent incís que no solament és a les nits, sinó també durant el dia. Comenta que la tipologia del bosquet pot ser part de la conseqüència d'aquestes actuacions (poca il·luminació, les branques dels arbres comencen molt a baix i dona sensació de brutícia...).

Com a solució fa l'esment que s'hauria d'actuar des de diferents vessants, d'una manera transversal.

**Veni Ros**, Associació de veïns Cappont. Informa que l'Associació de veïns s'ha reunit amb la urbana i mossos per parlar sobre diferents problemàtiques: 1- la sala Manolita, la qual s'ha de treballar conjuntament (AV, Ajuntament, Veïns) per solucionar-ho; 2- la zona del bosc urbà, on ja s'estan realitzant diferents actuacions davant el jovent que té aquets comportaments incívics, però està sent complicat. A més Veni, demana ficar contenidors a la zona de la canalització per evitar que la brossa s'acumuli de manera descontrolada al llarg de tot el passeig, com va passar anteriorment, quan es torni a obrir l'oci nocturn.

**Mourad El boudouhi Amar**, Associació Watani para la Libertad y la Justicia. Incideix: 1- que l'ajuntament ha de donar resposta al ciutadà davant les diferents queixes que presentin i donar una solució el més aviat possible; 2- que el problema del soroll, com a la sala Manolita, està estès per altres parts de la ciutat.

**Wilmer Velasquez**, centro Latinoamericano. Presenta la seva associació i ofereix els seus serveis per afavorir la seva integració al barri.

**Llibert Rexach**, veí. Proposa canviar el format de les reunions a una participació més oberta i comunitària. A més, Llibert fa incís amb: 1- que el tema del jovent és una problemàtica global, molta part a conseqüència d'una situació actual extraordinària degut a la pandèmia, i aposta per una solució més transformadora que no sigui la UPO; 2- que continua gent dormint al carrer tot i haver habilitat el pavelló dels Camps Elisis com a refugi pel pla iglú i dubtes sobre el protocol i les justificacions d'aquest; 3- quina serà la situació a la propera campanya de l'arribada de temporers del 2022, si estarà obert l'alberg de Pardinyes o es continuarà amb aquest dispositiu d'emergència, i qui el gestionarà (empresa privada o recuperar la participació de les entitats).

**Maty Diaz**, Associació Àrea de la Dona. Comenta que: 1- s'han de tenir en compte tant la paciència del jovent com la de la gent gran per la situació actual, però no s'han de consentir aquestes actuacions incíviques que estan succeint; 2- manca de neteja al barri en general.

En atenció a les observacions que han anat fent les persones participants a la reunió, **el regidor de zona, Ignasi Amor, respon**: 1- el tema de jardineria de la carretera nacional està derivat al departament corresponent; 2- el tema de l'oci nocturn és un tema que està estès per diferents zones de la ciutat i s'està gestionant, en el cas de la sala Manolita s'està parlant amb ells per trobar una solució, de la mateixa manera que hauria d'estar tancat el pàrquing que tenen al costat (sols utilitzar les 10 places que tenen permeses) per evitar situacions no apropiades; 3- derivaré al departament corresponent perquè es pugui ampliar el pati de l'escola temporalment; 4- la urbana està al corrent de les diferents conductes incíviques que tenen lloc als voltants del bosquet, l'Inet també està avista que facin la neteja corresponent els divendres, dissabte i diumenge matí i també ho transmetré al departament de joventut per si poden actuar els educadors de carrer; 5- es derivarà al regidor corresponent (Jaume Rutllant) el tema de la tipologia del bosquet; 4- agrari l'associació de veïns per la reunió que va fer amb la Guardia urbana i els mossos; i la voluntat de participació de l'associació llatinoamericana al barri; 5- des de l'ajuntament es dona resposta el més aviat possible a la ciutadania; 6- no està del tot d'acord amb la idea d'introduir el cos UPO ja que s'aposta per realitzar diferents campanyes de conscienciació tant al jovent com als propietaris dels locals d'oci, i anar cap a la



direcció de creure amb un horari de festa més avançat que no amb altes hores de la nit; 7- traslladarà els dubtes referents al servei d'acollida al departament corresponent per poder donar una resposta; 8- contextualitza el tema de la neteja, ja que la concessió del contracte d'Illet no s'acaba fins al 2024; 9 - informa de la posada en marxa dels agents de paisa per poder controlar i ficar multes a les actuacions incíviques. La resta de demandes les derivarà als departaments corresponents per tal de poder donar resposta.

Com a reflexió sobre les dinàmiques del Consell de Zona, Francesc Mòdol, intervé concretant el funcionament d'aquest i fent incís que a banda dels dos plenaris ordinaris que es convoquen anualment, es poden organitzar, també, reunions de treball per a parlar de tots aquells temes que es considerin d'interès, i, per a qüestions d'especial rellevància, plenaris extraordinaris de caràcter monogràfic.

Finalitzat el torn de paraules, el regidor de zona, Ignasi Amor, agraeix la participació a totes les persones assistents i fa esment a la seva disposició per atendre totes les demandes que li arribin del barri.

Sense cap altre tema a tractar en el dia d'avui, es dona per finalitzada l'Assemblea Plenària del Consell de la Zona 10.

Secretaria tècnica dels Consells de Zona.  
Glòria Vicens

Lleida, 12 de gener de 2022

## CONSELL ORDINARI DE LA ZONA 10 (Cappont i entorns)

Sessió ordinària realitzada el 18 de gener de 2023, al Centre Cívic de Cappont.

Assisteixen a la reunió:

### Entitats, Plataformes i Grups:

“Asociación Watani para la Libertad y la Justicia”, Grup Municipal Ciutadans; Grup Municipal PSC; Agrupació Escolta AEiG Lo Manaix; Serveis Territorials a Lleida d’Educació Generalitat; Associació Cultural de Cappont; Centro Latinoamericano; AFA de l’Escola Camps Elisis; Associació Veïnal de Cappont; Llar de Jubilats de Cappont; Comunitat de Propietaris del c/Pere Cabrera, 10; Pot-Fest; Associació Passarel·la de Cappont; Fibrolleida; i Àrea de la Dona de Cappont.

### Persones:

Mourad el Boudohi; Noemí Fernández; Carme Valls; Jordi Obis; Núria Sanfeliu; Sara Cabello; Josep Bosch; Wilmer Velasquez; David Rodriguez; Marta Cruz, Aura Maria; Lupe; Imma Sabaté; Ivonne; Veni Ros; Mercè Jornet; Carme Bori; Meritxell Feliu; Ma Dolors Gutiérrez; Isabel Villar; Rosa Piñeiro; Alexandra Descarrega; Ma Carmen Garcia; Juli Ota; Salvador Abelló; Manuela Aldabó; Ma Carme Mòdol; Albert Marselles; Carles Hernández; Ramon Salla; Carme Fabregat, Montse Amella; Vanesa Amella; i Maty Díaz.

### Per l’administració municipal:

El Paer en Cap, Miquel Pueyo; el regidor de la zona 10 i president del Consell, Ignasi Amor; de Serveis Socials, Anna Visa; del Departament de Joventut, Juanjo Rodriguez i, de part de l’Àrea de Participació Ciutadana: Cristina Saiz, Glòria Vicens i Sogues Sendra.

Inicia l’acte **Miquel Pueyo**, Paer en Cap, excusant a Marta Gispert, regidora de Participació i vicepresidenta del Consell de Zona 10, per motius de salut i, dona la benvinguda a Ignasi Amor, regidor de la zona 10 i president del Consell de Zona, així com a Cristina Saiz, tècnica i cap d’acció participativa de la regidoria, a Veni Ros, presidenta de l’Associació Veïnal i representant de la zona al Consell de Ciutat, al Cos de Bombers de la Generalitat de Catalunya i a tots els assistents.

Exposa que la Unió Europea ha destinat una quantitat de fons important, aquests fons abans-d’ahir presentàvem un pla de rehabilitació energètica que afecta amb un total de 2.500 habitatges i en termes globals de barri destacar que hem obtingut fons per rehabilitar totalment el Palau de Vidre, que actualment està extremadament deteriorat, el cost és d’uns 6.000.000 € i en principi la rehabilitació hauria d’estar feta abans d’acabar l’any 2024.

La previsió és deixar la planta baixa com un espai diàfan on per exemple s’hi podrien realitzar activitats esportives, a la primera planta hi hauria algun espai relacionat amb la Fira de Lleida, però la idea era crear espais polivalents i per això també una part d’aquesta planta hauria d’anar destinada al barri. També hauria de funcionar com un petit hotel d’entitats. Se substituirà tot el vidre per la instal·lació de plaques solars, així com un sistema de mobilitat del vidre que permeti aprofitar o protegir-se del sol en altres moments.

Molt a prop del Palau de Vidre, tenim el que abans conegut com a River Cafè, que lamentablement no va poder entrar en els fons Next Generation, per tant, el que farem serà una reforma de l’antic River amb una combinació de recursos propis de la Paeria i d’una subvenció que la Generalitat ens ha concedit i en total intervindríem 356.000 €, que permetria consolidar l’edifici, endreçar la teulada i les reformes bàsiques, i després plantejar quin ús se li donarà.

Finalment, voldria informar que Fira de Lleida ha aprovat un increment de la seva dotació i construirem un nou pavelló per a la Fira, a la zona firal, i després, també tenim el compromís de construir l'Institut de Cappont, també hem millorat el paviment de l'aparcament dissuasiu entre els carrers Riu Ebre i Riu Besòs. Vàrem fer la commemoració de la riuada de l'any 1982 i destacar que després d'aquests fets es va canalitzar el riu, cosa que ens va donar més seguretat, després de la riuada va entrar en servei l'embassament de Rialb, per tant, d'alguna manera estem més protegits, però ens trobem que no podem fer un nou Pla d'ordenació urbanística municipal perquè fins i tot quan plantejem qualsevol obra a la zona de Cappont, tant l'Agència Catalana de l'Aigua com la Confederació Hidrogràfica de l'Ebre ens recorden que és una zona inundable i això ens limita a l'hora de construir obra nova, per tant, tenim un gran repte que és construir un mur o talús de suport, des de les comportes del riu fins al Camí de Granyena, per tal de reforçar i donar més seguretat al barri i a la ciutat i que no es torni a repetir cap riuada. Estem treballant en aquest projecte amb l'Agència Catalana de l'Aigua i la Confederació Hidrogràfica de l'Ebre.

Seguidament, dona la paraula a **Ignasi Amor**, regidor de la zona 10 i president del Consell de Zona, que reitera el que ha comentat el Sr. Alcalde, destacant que més endavant s'haurà de decidir quins usos se li donaran al xalet de l'antic River Cafè. També cal comentar que al Palau de Vidre hi ha previst fer una pista esportiva, no per a competició, però sí per a entrenaments perquè a Lleida els pavellons estan molt plens i també donarà vida als Camps Elisis.

També voldria informar que continuem treballant en el Pla de Millora de l'Espai Públic que s'està liderant des de l'Alcaldia, que té diferents línies estratègiques, com per exemple la línia 1, que és la millora de l'eficàcia i eficiència en la gestió dels recursos municipals destinats a la neteja i a la jardineria; la línia 2, que és la millora de la participació dels ciutadans en aquests recursos de la línia 1; la línia 3, que són les actuacions específiques de millora de la neteja, que es tracta de les zones enjardinades que tenim a la ciutat. En aquesta zona hi ha 55 mesures específiques previstes, que van des de la neteja intensiva amb aigua a pressió, des de la revisió d'espais i arranjament d'espais concrets, també els requeriments que estem fent als titulars de solars privats perquè els tinguin ben cuidats, desbrossats i nets.

Informar, també, del nou format dels Consells de zona que, pel que fa al tema de la distribució dels Consells i que siguin d'una manera més horitzontal i més comunitària, i a la vegada més integradora, es proposa canviar la distribució organitzativa del Consell. El format de Consell s'intentarà, en la mesura que sigui possible i segons les condicions de l'espai, que sigui circular per tal que ens vegem tots els participants.

Dona pas a Xavier Serra i Leo Jové, membres del Cos de Bombers de la Generalitat de Catalunya que presenten unes xerrades informatives per tal d'implementar la cultura de la prevenció d'incendis a la llar. Aquestes, estan destinades tant a entitats i associacions com a la ciutadania en general. Les dues xerrades que duen a terme són:

1-Tanca la porta al foc, té com a objectius una vegada iniciat l'incendi saber el que hem de fer per no posar-nos en risc.

2- Prevenció d'incendis a la llar, té com a finalitat treballar les causes que provoquen els incendis i treballar els hàbits que les provoquen.

Cal tenir en compte que segons les estadístiques hi ha 12 incendis en habitatges al dia, el 80% de morts en incendis són a les llars i, el col·lectiu més afectat són les persones > 65 anys.

Per acabar, facilita el correu, per tal que si algú està interessat en alguna de les xerrades que ofereixen poguéu contactar amb ells: [bombersprevencioincendis@gmail.com](mailto:bombersprevencioincendis@gmail.com)

A continuació, **Ignasi Amor**, regidor del Consell de la Zona 10, informa que: 1- s'ha parlat amb la direcció i el conserge del centre de l'Escola de Camps Elisis per tal que periòdicament, es netegin els embornals de sorra i

fulles per tal que no s'embossi quan plou, també s'està pendent de rebre un tobogan homologat; i informar que cada inici de curs escolar es reposen els sorrals de les escoles; 2- s'ha creat un protocol de seguretat vial amb la Guàrdia Urbana i segons els seus resultats es posaran les mesures adients per reduir la velocitat en els trams que sigui necessari, tenint en compte els voltants de la Universitat i rodalies com al Camí de Picos; 3- amb relació al tema de IES de Cappont, està aprovat pressupostàriament a nivell municipal i ben aviat ens visitarà el Conseller d'Educació; 4- informem de la nova provisió d'un equip de so al Centre Cívic, i per tant, podreu disposar d'aquest material; 5- es van instal·lar desfibril·ladors als Centres Cívics per ampliar la cardioprotecció de la ciutadania i també es formarà en aquest tema tant als responsables dels Centres Cívics com a les seves entitats, així com a diferent personal municipal; 6- durant els pròxims mesos estarà al vostre abast el Punt de Suport Digital al Centre Cívic de Cappont, on s'oferirà ajuda per tal de poder fer acompanyament a tràmits digitals, per exemple l'expedició de l'IdCat, demanar cita prèvia, impressió del certificat d'empadronament individual, entre altres; i 7- està encarregat i properament arribarà un separador per a separar un espai a la 4a planta d'aquest Centre Cívic.

Passa la paraula a **Carles Hernández**, qui presenta el festival Festival Internacional Street Art, Pot -Fest de Lleida, que aquest any es durà a terme al barri de Cappont. Són murals que es pinten a l'aire lliure, a les parets en vertical u horitzontal i suposa un benefici a nivell turístic a la zona de Ponent, no solament és una pintura a l'aire lliure sinó que també es fan actes, xerrades i activitats en aquest Festival. Explica que el que s'ha fet és anar barri a barri on s'han portat una sèrie d'artistes de renom tant del territori com de fora. El que s'ha fet cada any és seleccionar cinc artistes, es va començar pel Centre Històric, l'any passat la Bordeta i aquest any el farem a Cappont, cosa que ja ens permetrà establir unes rutes turístiques per gaudir a l'aire lliure de la Ciutat.

#### Torn de preguntes i/o propostes

**Veni Ros**, presidenta de l'Associació de Veïns i Representant de la Zona al Consell de Ciutat. En nom de l'associació veïnal pregunta sobre com està el tema dels temporers i l'edifici de les Josefines. També explica que s'ha fet un manifest conjuntament amb diverses entitats del barri, com l'Associació de Comerciants, Àrea de la Dona, Col·lectiu Cultural, la Llar de Jubilats i Fibromiàlgia de totes les mancances que hi ha al barri, el qual entreguen en mà en aquest mateix acte, destaquen la demanda urgent de l'obertura del Centre de Dia ubicat al Mercat de Cappont.

**Mercè Jornet**, de l'Associació Veïnal. Consulta sobre: 1- la possibilitat de dur a terme un antic projecte de la construcció d'una biblioteca al xalet dels Camps Elisis; 2- el plantejament de fer un estudi o projecte global de reestructuració i adequació de tot el Parc dels Camps Elisis, perquè es troba dins de la ciutat i està molt descuidat; així com fer-hi activitats periòdicament; 3- la ubicació del Cap, ja que segons premsa anirà davant de l'Agustí Mestre; 4- si s'haurà de fer un mur al solar on es construirà l'institut, ja que és zona inundable. Finalment, proposa que des del PotFest es pintés de murals la canalització del riu.

**Albert Marselles**, president de la Comunitat de Propietaris del c/Pere Cabrera, denuncia amb la situació amb què es troben els veïns els caps de setmana a causa de la Sala Manolita (soroll a les nits, baralles, vomitades, crits, clàxons, inseguretat... ) Demanem, com a veïns directament afectats, el tancament d'aquesta sala d'oci. I si no es pot solucionar per via administrativa s'anirà via penal. Aquestes discoteques no es poden aguantar en nucli urbà.

**Montse Amella**, veïna. Proposa que els nens i nenes del barri tinguessin la possibilitat de pintar parets amb els artistes del Pot-Fest, ja que seria una manera de fer-los conscients de la feina de primera mà, de la cultura de l'esforç, la constància i apreciar la seva feina com a futurs veïns del barri que seran. Explica l'experiència com a mestra amb què es van trobar amb una visita amb l'escola als Camps Elisis, l'estat degradat amb el qual estaven i les vivències viscudes per part dels alumnes amb relació amb alguna situació que no són les més adients en un parc públic com drogodependents a peu de carrer que van increpar la canalla.

**Imma Bataller**, AFA Escola Camps Elisis. Voldria agrair que s'hagin netejat les arquetes de la part exterior, però destacarem que el pati continua estant en molt mal estat, especialment el sorral i les rajoles del carrer. Demana afegir sorra i envernissen les fustes, ja que estan molt desgastades i pot ser un perill per la canalla.

**Carme Fabregat**, de l'Associació Fibrolleida. Agraeix la realització d'aquest plenari. Reitera el que comenta Mercè Jornet, que s'han de realitzar activitats familiars, balls de sardanes, concerts, petites coses però contínues i tant per gent gran com per gent jove als Camps Elisis. Proposa fer cursos de premonitor i monitors i que facin les pràctiques al Cucalòcum, d'aquesta manera podrien fer més activitats. A més, exposa: 1- quan es fa la neteja amb aigua amb mànega tota la brutícia va a parar a les reixetes del clavegueram i llavors quan plou s'inunden els carrers, per tant, aquesta, s'ha de netejar per evitar embossaments; 2- que la Guàrdia Urbana i Agents Cívics controlessin l'incivisme d'alguns ciutadans, tant vianants com usuaris de patinet o bicicleta; 3- el mal estat amb què es troben els bancs i proposa que el servei de fusteria de l'IMO és podria encarregar d'aquesta restauració; 4- la manca de llum i la inseguretat que això suposa; 5- la importància de l'obertura del Centre de Dia; i 6- que des de la Llar de Jubilats, caldria donar un servei de menjador econòmic.

**Mourad El Boudouhi**, "Asociación para la Libertad y la Justicia". Comenta: 1- que des de l'OMAC es tarda molt a donar cita, caldria trobar una solució; 2- voldria saber l'ús que se li donarà al Palau de Vidre.

En atenció a les observacions que han anat fent les persones participants en la reunió, el Paer en Cap, **Miquel Pueyo**, respon algunes de les intervencions: 1- el projecte del Centre de Dia no està pressupostat i no hi ha cap acord per tirar-lo endavant ni projecte constructiu; 2 – un dels problemes històric és el del manteniment de la ciutat i necessitaríem un pressupost molt elevat per portar-ho a terme; 3- al IMO hi ha una brigada i és un instrument molt interessant; 4- al Cucalòcum aquest any, han hagut premonitors; 5- agrari al barri la seva col·laboració per l'acollida de les persones sense llar i informa que s'està construint un equipament comunitari per a múltiples usos on, en principi, destinat a persones temporeres i a l'hivern, per a persones sense llar; la resta de l'any, es pot utilitzar per a un intercanvi de bandes musicals o bé teatre. Amb relació a les Josefines, és un centre per acollir persones sense llar i al darrere d'aquest projecte hi ha els diners que una persona va cedir en morir, però el cost per arranjar les Josefines és molt elevat i es desborda les possibilitats que l'Ajuntament té. Amb les Josefines el que hem fet és enviar-ho al PIREP, que és una tipologia dels fons europeus, la mateixa que ens ha estat concedida per al Palau de Vidre, esperant que en les properes setmanes tes tingui una resposta; i 6 - respecte al parc dels Camps Elisis caldrà recuperar-lo.

En atenció a altres qüestions, el regidor de Zona, **Ignasi Amor**, respon: 1- s'obrirà un procés participatiu pel pla d'usos dels Camps Elisis on es convidarà a tothom a participar, tenint en compte, que seran usos compartits per aprofitar més l'espai; 2- pel que fa a pintar el mural del Pot -Fest, es farà de forma participativa, com s'ha fet al Centre Històric i a la Bordeta, que ho han fet conjuntament els nens i nenes del barri, amb els veïns i l'artista; 3- es repararan i envernissaran les fustes de l'escola, així com la sorra del pati; 4- al Cucalòcum se li ha de donar una empenta l'any vinent i no solament per públic infantil sinó també per públic adolescent; 5- que les pistes esportives han estat reparades fa poc, gràcies a un projecte entre gent de l'IMO i de Joventut; 6- que el Palau de Vidre també servirà per fer activitats familiars, especialment als mesos d'hivern; 7- amb relació a les queixes contra la Sala Manolita, s'està fent tot el possible, en diversos aspectes, per solucionar-ho, i està clar que hem de tenir en compte veïns, gent jove i oci dins la mateixa ciutat.

#### Segon torn de preguntes i/o propostes

**Veni Ros**, presidenta de l'Associació de Veïns i Representant de la Zona al Consell de Ciutat. Respecte a la problemàtica de la Sala Manolita, des de l'Associació de Veïns, fa un any llarg que s'està treballant i tenim prevista una pròxima reunió amb Guàrdia Urbana i Mossos d'Esquadra. Pregunta si la temporada del 2023 els temporers estaran a la Fira dels Camps Elisis.

En resposta a la intervenció, el Paer en Cap, **Miquel Pueyo**, respon que estan posant entrebancs per construir l'ECMU (Equipament comunitari per a temporers, migrants, entitats, esportistes, altres), tot i així, s'intentarà que

l'obra estigui acabada durant la campanya de l'estiu. S'està treballant de forma objectiva per resoldre aquestes incidències i reiterem el nostre agraïment al barri per ser un barri obert, amb diversitat i que acull a aquestes persones perquè puguin viure amb dignitat el temps que es troben a Lleida.

**Mercè Jornet**, de l'Associació Veïnal. Remarca la importància de fer un projecte global del parc dels Camps Elisis, tant per part d'aquest equip de govern com per qualsevol. Dubtes si la construcció de l'Institut depèn del mur.

**Dolors Gutiérrez**, veïna de la Comunitat de Propietari de c/Pere de Cabrera, 8. Agraeix a l'Associació veïnal i a les persones que els han ajudat per intentar solucionar el tema de la sala Manolita, i expressa el seu malestar a causa de les molèsties que està provocant aquesta sala als veïns. Explica que van recollir 500 signatures contra aquesta sala i comenta el fet de fer un replantejament de l'oci a ciutat, si aquest oci cal que estigui prop de vivendes dins de ciutat i si no hi ha cap solar fora del nucli urbà per donar sortida a aquests locals.

**Meritxell Feliu**, veïna. Comenta: 1- pel que fa a la Sala Manolita, el problema no el té ni l'Ajuntament ni els propietaris del local, sinó els usuaris de la sala, i s'hauria de buscar una solució que beneficiés tant als veïns com als propietaris del local, com per exemple, més vigilància policial o vigilants de seguretat, mesures d'aïllament de so, entre altres i quant a posar l'oci fora del nucli urbà, no està d'acord, ja que aquest fet suposa agafar el cotxe per arribar; 2- si hi ha prevista alguna actuació amb la gran proliferació de coloms, especialment a l'Av. Dra. Castells; 3- la poda dels arbres és escassa; 4- el degradat de la Plaça Infante (bruta, manca de llum...); 5- manca de patrulles de la Guàrdia Urbana al barri durant el dia; 6- la necessitat d'un centre de dia al barri; i 7- la saturació de gent de la línia 7.

**Núria Sanfeliu**, agrupació Escolta "Lo Manaix". Es presenten com Agrupació ubicada al barri de Capponet i aquest any compleixen 20 anys, i que convida als diversos actes i activitats que es faran al barri.

**Carme Fabregat**, de l'Associació Fibrolleida. Fa incís amb la manca de llum al barri. Proposa ubicar els temporers al Mercat de Sta. Teresa.

**Veni Ros**, presidenta de l'Associació de Veïns i Representant de la Zona al Consell de Ciutat. Explica que des de l'Associació Veïnal sempre defensaran als veïns i que estan treballant conjuntament amb el propietaris de la sala per trobar una solució.

Sense cap altre tema a tractar en el dia d'avui es dona per finalitzada la sessió plenària.

Secretaria Tècnica dels Consells de Zona.

Lleida, 18 de gener del 2023